
 

 

Verslag bijeenkomst azc Rijssen-Holten  

Datum:   14 maart 2024 19.30 – 21.30 uur 

Locatie:  De Poppe, Markelo 

Aanwezigen: Buurtbewoners, burgemeester Van Houdt, wethouders Beens en Tijhof, 

projectteam gemeente, coa  

1. Welkom door wethouder Ben Beens 

De heer Beens opent de bijeenkomst en legt uit dat de term ‘besloten’ is gekozen, omdat vanavond een 

vervolg is op de bijeenkomst van 1 maart en het belangrijk is met dezelfde mensen om tafel te zitten. Op 

1 maart zijn de volgende afspraken gemaakt: 

•  De komende twee weken vinden geen werkzaamheden plaats. 

•  Uiterlijk 15 maart krijgt u bericht van de gemeente over het vervolg. 

•  Daarna volgt een omwonendenoverleg.  

•  Wethouder Bert Tijhof zal aansluiten bij de overleggen. 

•  De volgende overleggen vinden bij voorkeur plaats op een zaterdagochtend of een avond. 

Vandaag bespreken we de processtappen. Beens introduceert de burgemeester, wethouder Tijhof, het 

projectteam en van het coa: mevrouw Wiggers, de heer Jongbloed, mevrouw Makdessemossa en de 

heer Van Heerd. 

2. Korte reactie burgemeester Jurgen van Houdt 

De burgemeester is aanwezig, gezien het belang van het onderwerp. Hij pleit voor een constructieve 

sfeer om met elkaar te bespreken hoe we verder gaan en om maatschappelijke verantwoordelijkheid te 

nemen. Achteraf was de vrijdag 1 maart een minder handige dag omdat veel mensen verhinderd waren. 

Hij vraagt begrip voor het feit dat dit traject in alle opzichten mensenwerk is. Er is geen uitgebreid 

verslag van 1 maart. Wel zijn de vijf gemaakte afspraken vastgelegd (zie punt 1). Van de bijeenkomst van 
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vandaag wordt een verslag gemaakt. De aanwezigen ontvangen dit per mail. Het verslag wordt ook 

toegevoegd aan de volgende nieuwsbrief. 

3. Stappenplan 

Wethouder Tijhof onderschrijft de woorden van de burgemeester. Hij zal de processtappen toelichten en 

geeft aan dat data tussen haakjes indicatief zijn. Ook roept hij de aanwezigen op het aan te geven als ze 

zaken missen.  

Spoor 2 | Veiligelanders 

Een buurtbewoner pleit voor een terugblik op het proces. Er is onduidelijkheid over of er veiligelanders 

naar Rijssen-Holten komen. Volgens haar is op 10 juli door de gemeente beloofd dat dit niet het geval 

zou zijn en wordt deze belofte nu niet nagekomen. In de bestuursovereenkomst staat dat het landelijk 

gemiddelde - 3% veiligelanders – ook voor Rijssen-Holten geldt. Dat baart haar zorgen, zeker als dit 

gemiddelde zou stijgen. Volgens een andere buurtbewoner  wordt de zogeheten ‘overloop’ aan 

veiligelanders uit Ter Apel en Budel elders in het land geplaatst en heeft de gemeente geen regiemiddel 

om dit tegen te houden. Volgens een buurtbewoner  lijkt het alsof dit later in de bestuursovereenkomst 

is aangepast en heeft dat, ook in de klankbordgroep, het vertrouwen in de gemeente geschaad. De heer 

Tijhof legt het proces omtrent de zogeheten ‘spoor 2’ vluchtelingen (veiligelanders) uit. De 

bestuursovereenkomst is samen met de klankbordgroep vastgesteld en hierna zijn er geen wijzigingen 

meer geweest. Afgesproken wordt dat de klankbordgroep met de heer Tijhof om tafel gaat om dit 

nader te bespreken. Hier zal ook de betreffende buurtbewoonster aansluiten. 

De bestuursovereenkomst blijkt een foutmelding te geven op de website. Het projectteam zal dit 

oplossen. 

4. Omwonendenoverleg 

De klankbordgroep wordt binnenkort opgeheven en dan start het omwonendenoverleg. De gemeente zit 

dit overleg voor en zorgt voor verslaglegging. Als het azc operationeel is komt die rol in handen van het 

coa en sluiten ook andere partijen aan (o.a. welzijnsorganisaties, ondernemers, politie, etc.). De heer 

https://www.rijssen-holten.nl/opvang-vluchtelingen/procesbeschrijving-azc-rijssen-holten/
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Tijhof legt uit dat het belangrijk is dit overleg nu al op te starten om ook de voorbereiding met elkaar op 

te pakken. Het overleg bestaat uit dus een afvaardiging van omwonenden, ca. tien personen. Mensen 

kunnen zich aanmelden via de nieuwsbrief Het eerste overleg is op 10 april en vindt elke twee weken 

plaats. Een buurtbewoonster vraagt of ook personen die betrokken bij het bureau Beke onderzoek zich 

mogen aanmelden. Dat is het geval. Ze vraagt de gemeente het omwonendenoverleg zodanig op te 

starten dat het vertrouwen hersteld wordt. De heer Tijhof beaamt dat er fouten zijn gemaakt en dat de 

formele overleggen uiterst zorgvuldig opgestart worden. Daarnaast hecht de wethouder aan 

aanvullende informele gesprekken. Een buurtbewoner vraagt wat de definitie van een omwonende is. 

Volgens de heer Tijhof kan de samenstelling in de loop der tijd wisselen. Een andere omwonende vraagt 

hoe de gemeente selecteert wie van de aangemelde personen in het overleg komt. De heer Tijhof geeft 

aan dat direct omwonenden voorrang krijgen. De samenstelling zal ongetwijfeld wisselen in de komende 

jaren. 

5. Risicoanalyse 

Bureau Beke levert binnenkort de definitieve versie op. Dat gebeurt nadat het rapport besproken is met 

de klankbordgroep en andere door bureau Beke geïnterviewden op 27 maart. Die eindversie gaat naar 

het college. Dit is de laatste taak van de klankbordgroep in de huidige vorm. Het college heeft dit rapport 

dus nog niet ontvangen. Een buurtbewoner  vraagt welk mandaat hierbij hoort. Het college zal de 

conclusies van het rapport omarmen en deze uitvoeren. Hiervoor is budget gereserveerd, aldus de heer 

Tijhof. Volgens een buurtbewoner stelt bureau Beke zelf de wegingsfactor vast en voert dat analoog in. 

Hier zou een digitaal dashboard op ingericht kunnen worden.  

Veiligheid  

Een buurtbewoner vraagt of de gemeente tegemoet komt aan omwonenden die hun woning willen 

beveiligen. Volgens de heer Tijhof wordt die vraag meegenomen bij de bespreking van de conclusies van 

het rapport Beke.  
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Een andere omwonende heeft het rapport gezien maar vreest dat maatregelen pas worden genomen 

nadat er een incident heeft plaatsgevonden. De heer Tijhof komt hierop terug zodra hij kennis heeft 

genomen van het rapport.  

Een buurtbewoner geeft aan dat haar zorgen nog niet volledig weggenomen zijn. Ze betwijfelt of die 

veiligheid voldoende in het rapport naar voren komt. Ook de heer Van Houdt geeft aan dat hij over deze 

zorgen graag in gesprek blijft. 

Ingang 

Omwonenden hebben van bureau Beke gehoord dat er ook een zijingang komt. Er komt echter geen 

hekwerk om omwonenden te beschermen. Een buurtbewoner heeft de indruk dat het rapport 

hoofdzakelijk is geschreven vanuit het belang van asielzoekers. Wethouder Tijhof geeft aan dat dit een 

vergunningplichtig deel is waarover nog een besluit genomen moet worden. Het is een onderdeel van de 

aanvraag.  

Brandveiligheid 

Een omwonende vraagt zich af waarom brandveiligheid is uitgesloten van het rapport. Volgens de heer 

Van Houdt komt dit bij de uitvoering van de conclusies aan de orde, in samenwerking met de brandweer. 

Een buurtbewoner geeft aan dat de gemeente nooit een plan heeft gepresenteerd over veiligheid. Ze 

adviseert een bredere monitoring. De heer Wessels benadrukt dat er een totaalrapport komt, waarvan 

de rapportage van bureau Beke de basis is. Dit komt 27 maart aan de orde. De heer Tijhof vult aan dat de 

risico’s gemonitord blijven worden.  

Aanleggen routes hulpdiensten 

Er is onduidelijkheid of voor het aanleggen van routes voor hulpdiensten een vergunning nodig is, dit is 

volgens de een buurtbewoner  wel het geval. De heer Tijhof zegt toe dit uit te zoeken en hierop terug te 

komen. 
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6. Vergunning 

De vergunning is aangevraagd. Tot en met 13 maart 2024 konden zienswijzen ingediend worden. De 

ontvangen zienswijzen worden nu behandeld en – geanonimiseerd - samengevat in een 

zienswijzennota. Deze nota wordt aangeboden aan het college. Het college neemt eind april een besluit. 

Die besluiten zijn openbaar en worden gepubliceerd op de website. Vervolgens behandelt de 

gemeenteraad het besluit in de raadsvergadering van 30 mei. Dat betekent dat het college rond 11 juni 

een vergunning kan verlenen. Na 11 juni start een periode van zes weken waarop beroep aangetekend 

kan worden. Na die periode is de vergunning onherroepelijk. In de nieuwsbrieven wordt hierover 

informatie verschaft en ook in het omwonendenoverleg komt dit aan de orde. 

7. Operationele processtappen korte termijn 

• Woensdag 20 maart 18 – 20 uur:  inloop-/informatiebijeenkomst op het park 

• Woensdag 27 maart 15 uur: leescommissie in het stadhuis 

• Woensdag 10 april 19 uur: eerste omwonendenoverleg in het gemeentehuis 

Werkzaamheden op het park  

Een buurtbewoner vraagt of er voor 11 juni werkzaamheden verricht worden op het park. Tijhof vertelt 

dat er onderscheid wordt gemaakt tussen vergunningplichtige (zoals het plaatsen van een hek of units) 

en niet-vergunningplichtige zaken (zoals het werken in het groen en een aantal werkzaamheden in de 

woningen).  

Op 20 maart is er een inloopbijeenkomst over niet-vergunningplichtige werkzaamheden. Het gaat hier 

o.a. om het verwijderen van geisers en openhaarden. Bij het vervangen van enkelglas voor dubbelglas 

wordt asbesthoudende kit professioneel verwijderd. Over de groenvoorziening en het herplanten gaat 

het team met direct aanwonenden nog apart om tafel. Omwonenden kunnen uiteraard hierin 

meedenken zodat zo snel mogelijk gestart kan worden met het herplanten. De eerste vergunningvrije 

werkzaamheden starten na het overleg met de direct omwonenden. 
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8. Start opvang azc 

Beoogde opening is in het najaar van 2024. Voor opening wordt een open huis georganiseerd. 

9. Overlegstructuur gemeente 

Er is wekelijks overleg van het projectteam met het coa. Mensen die vragen hebben kunnen via 

opvang@rijssen-holten.nl contact leggen. Het antwoord komt binnen 3 werkdagen. 

Een buurtbewoner  vraagt de gemeente een ontvangstbevestiging in te stellen en mensen te 

informeren hoe lang een antwoord op zich laat wachten. De heer Tijhof zegt toe dit uit te zoeken. 

mailto:opvang@rijssen-holten.nl
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